
 
 

 

PGSI 2014 Mezinárodní 

hry Bratislava 
 

Mládež z Don Boska v Havířově, 

Ostravě a Brna vyrazila na 

Mezinárodní sportovní salesiánské hry, 

které se konaly 30.4.-5.5. 2014  

v Bratislavě. Reprezentovali tak nejen 

město Havířov, ale i celou Českou 

republiku. Jejich sportem byl stolní 

tenis. 

Více než 900 sportovců z 11 zemí Evropy 

se setkalo na slavnostním zahájení 

těchto her, které bylo vysíláno i přímým 

přenosem v TV NOE. Uváděla ho známá 

moderátorka Adéla Banášová. Účastníci 

měli možnost shlédnout vystoupení 

italské zpěvačky ABA, známé taneční 

skupiny The Pastels a mnoha dalších 

skupin. Po slavnostním zahájení se mohly 

naplno rozjet všechny sporty.  

 

 

K vidění byl basketbal, 

volejbal, fotbal a stolní 

tenis. Českou republiku 

reprezentovali stolní 

tenisté z Havířova, 

Ostravy a Brna. Svůj 

turnaj měli rozdělen do 

dvou kategorií a hrály se 

dvouhry a čtyřhry. K vidění 

byly velice napínavé zápasy 

a zejména obě semifinále 

starší kategorie chlapců, 

která proti sobě svedla borce z České republiky a Polska, nabídla velice kvalitní stolní 

tenis.  



 

Kromě sportovních zážitků, jsme 

absolvovali plavbu lodí na nedaleký hrad 

Devín, který byl trochu akčnější, 

protože jsme naháněli loď, která nám 

ujela. Prohlédli jsme si historické 

centrum Bratislavy i hrad, pro mladé 

byla také připravena diskotéka a vše 

vyvrcholilo na závěrečném ceremoniálu 

předáním pohárů vítězům jednotlivých sportů.  

 

Poté se už jen jedlo, tancovalo, 

vyměňovaly se odznáčky a trička s 

ostatními účastníky. Pro některé naše 

sportovce to byly poslední hry a 

určitě se povedly. Celých pět dní se o 

nás starala mladá dobrovolnice Mária, 

které také patří velký dík. 

Výsledky našich sportovců: 

STARŠÍ CHLAPCI DVOUHRA : 

1.Ondřej Štětina (Havířov) 

2.Michal Bily (Ostrava) 

STARŠÍ CHLAPCI ČTYŘHRA:  

1.Ondřej+Lukáš Štětinovi (Havířov) 

3. David Miko a Patrik Kurial (Ostrava a Havířov) 

MLADŠÍ CHLAPCI DVOUHRA: 

1.Matěj Mazůrek (Havířov) 

2.Ondra Svoboda (Brno) 

MLADŠÍ CHLAPCI ČTYŘHRA: 

1.Matěj Mazůrek a Ondra Svoboda (Havířov a 

Brno) 

 

DĚVČATA DVOUHRA  

A ČTYŘHRA 

4.Vanesa Antlová (Hav.) 

2.Vanesa Antlová a 

Laura Belušková 

(Havířov a Slovensko) 

 

 

 



   Den Země 2014 

 

 

Již pravidelně každým rokem, se naše 

středisko účastní akce Den Země na 

náměstí Republiky v Havířově. Tento 

den má celosvětový význam a snaží se 

upozornit na témata především 

ekologického charakteru. 

 

 

I my jsme si letos připravily pro malé  

i velké návštěvníky aktivity spojené  

s tímto tématem. Venku vedle našeho 

stanu si mohly děti i dospělí vyzkoušet 

třídění odpadu v reálu, a to vše pod 

zkušeným dozorem, který všechny chyby 

hned opravoval a vysvětlovat. Někteří 

byli suverénní a třídili výborně, jiný pak 

měli s některými věcmi trošku problémy. 

Věděli jste například, že obal od vajec 

už je tolikrát recyklován, že jej 

nemůžete hodit do kontejneru na papír? 

Uvnitř stanu pak byly připraveny aktivity  

i pro menší. Konkrétně to bylo pexeso 

zpestřené také tematikou třídění odpadů, 

takže se nehledaly dva stejné obrázky jako  

u klasického pexesa, ale vždy nějaký odpad, 

obal nebo věc a kontejner, do kterého patří. 

Poslední aktivitkou bylo skládání pexesa  

s obrázky Dne země pro ty nejmenší. 

 

Myslím, že jsme si tuto akci opět užili  

a poznali během celého dne spoustu nových 

dětí a jejich rodičů. Doufejme, že si jim 

naše aktivity líbily a že si přijdou vyzkoušet  

i něco jiného k nám do střediska :) 



Veselý karneval v Polsku 
 

Společný projekt ČR-PL spolupráce 

pokračoval další skvěle připravenou akcí - 

"Karneval" - tentokrát v polském 

městečku Pruchna. 

 

 

V pondělí 28. dubna jsme vyrazili na 

karneval, který pro nás uspořádala 

polská strana v rámci projektu „Na 

druhé straně zrcadla – zvyky, tradice  

a kulturní rozdíly na obou stranách 

Olše, Po drugiej stronie lustra - 

zwyczaje, tradycje i różnice kulturowe 

po obu stronach Olzy“. V odpoledních 

hodinách jsme dorazili do obce Pruchna, kde nás 

přivítal pan ředitel Mariusz Mendrok  

a koordinátorka projektu pani Justyna 

Konieczny.   

Další zastávkou byla prohlídka budovy základní 

školy, tělocvičny, knihovny, počítačové učebny. 

 

V učebně 3. třídy nám byl 

promítnut krátký sestřih  

z workshopu velikonočních dílniček. 

Navštívili jsme památník Emilie 

Michalské, která je tamní 

patronkou školy. 



 

  V 15.00 hodin byl 

zahájen oficiálně karneval  

v obecním kulturním centru  

v Pruchnej. Všechny děti obdržely 

„kotilión“, na který napsali svoje 

jméno. Celým odpolednem nás 

prováděli Ligia a Marcjan Gepfert, a 

hned na úvod nám předvedli krátkou lekci polského národního tance polonéza, kterým se 

zahajuje každý ples nebo karneval.  

 

Velmi živé populární tance, které měly děti 

možnost vyzkoušet, byly také kachny, Macarena  

a tanec na Divokém západě.  

Dalším lákadlem, byl profesionální karnevalový 

make-up od paní Dagmar Gruszka. 

 

A potom už nastal čas se rozloučit. Ale už 

teď se těšíme na příští setkání s našimi 

polskými přáteli, které se bude konat  

v květnu na dvoudenním táboře.  

 

 

 

 

 



Den matek v Majáku 

 

V pátek 9.května jsme v Majáku  

s předstihem oslavili Den matek. Holky a 

kluci nejprve vyřezávali pro své maminky 

srdíčka a někteří je i zdobili vypalovanými 

ornamenty.  

Následně proběhla akademie, kde mnozí z 

nich předvedli spousta krásných 

vystoupení. Více než hodinu jsme tak 

mohli obdivovat tance, bubnování a zpěvy 

v podání odvážných a šikovných dětí. 

Akademie se všem líbila a jistě se už 

všichni těší na další :-). 

 

 

Akademie se zúčastnili hosté z Armády spásy  

a také otec Jan Gacík. Ve tři hodiny to vše 

propuklo. Postupně děti předvedly tanec, break 

dance, rep, drumbeny a nakonec zazpívala 

majákovská scholička.  

 

 

 

 

 



Vzdělávání pedagogů na semináři OPVK 

 

V termínu 20.-21.května 2014 se konal  

v rámci projektu ŠVP jinak! další 

vzdělávací seminář. Jeho tématem bylo 

hodnocení a evaluace. 

 

 

 

Seminář vedl zkušený lektor PhDr. Jaroslav 

Jindra a zúčastnilo se jej celkem 16 

pracovníků našeho střediska. 

Cílem semináře bylo účastníky seznámit se 

základy hodnocení a evaluace a jejich 

efektivním vedením. Zároveň také obohatit 

jejich znalosti, dovednosti a zkušenosti  

a přispět k jejich dalšímu profesnímu  

i osobnímu rozvoji. Účastníci se naučili 

nejen teorii a jak vymezit jednotlivé pojmy. 

Prostřednictvím interaktivních cvičení se 

naučili používat různé nástroje hodnocení  

a evaluace při své práci. 

 

 

 



V Ostravě se hrál kvalitní stolní tenis 

 

V Ostravě se uskutečnil druhý 

bodovací turnaj SHM. Byl to další  

z celého ročníku turnajů, ze 

kterých se postupuje na 

Mezinárodní salesiánské hry. Ty  

v roce 2015 budou v italském 

Turíně. 

V sobtou v 7,30h byl sraz u radnice. Děti z Majáku jeli z vlakového nádraží. Na místo 

turnaje jsme dorazili okolo 8,15h. Děti z Brna a Ostravy už se pilně rozehrávaly. Po 

převlečení a vytisknutí tabulek jsme zahájili turnaj. Na začátku jsme dětem představili 

účastníky Mezinárodních her v Bratislavě a pustili jsme jim krátké video z této akce. 

Dopolední část se pak nesla ve znamení základních skupin. Mladších žáků bylo sedm, 

starších dvacet a dorostenců dvanáct. Po obědě se pokračovalo v hraní. Turnaj byl 

rozdělen na postupující, kteří hráli o přední umístění a na ty co si zahráli o další 

místa. Zápasy skončili okolo 17,30h. Po večeři byl připraven program v podobě velice 

zajímavého minigolfu. Nebyl to klasický minigolf, ale jamky byly dělánky jako velký 

travnatý golf s písečnými dunami a kamennými překážkami. Hrálo se na kalsických 18 

jamek a byla to docela zábava. V neděli byl sraz v 8,30h. Hrály se čtyřhry. Po skončení 

turnaje následovalo vyhodnocení, focení 

a odjezd domů. 

Nejlépe z Havířova skončili: 

Mladší žáci: 1. Josef Botoš         

3. Petr Parči 

Starší žáci:  1. Matěj Mazůrek    

2. Petr Rojíček  

 

Dorostenci: 1. Lukáš Štětina     

2. Ondra Štětina 



Vítězné tažení v Dobré 

 

Posledního sedmého a finálového turnaje 

Šprtec-tour v Dobré u F-M se 17. 5. zúčastnilo 

7 družstev v počtu 46 hráčů. Turnaj byl opět 

určen pro čtyři kategorie: žáci, junioři, ženy  

a muži. 

Turnaj se hrál Švýcarským systémem na sedm 

kol. Celkově bylo odehráno 158 zápasů. Na 

konci turnaje bylo vyhodnocení jednotlivých 

kategorií, družstev a celkového vítěze - byli 

odměněni medailemi a poháry. Také bylo 

vyhodnocení v jednotlivých kategoriích i 

celkově za celou sezónu Šprtec - tour 

2013/14. Z našich hráčů se za žáky na druhém 

místě umístil Daniel Dvořák, v juniorech Filip Caránek na prvním místě, Vojtěch Pískala 

na druhém. V družstvech jsme celkově obsadili čtvrtou příčku. V celkovém hodnocení 

celé Tour v žácích Daniel Dvořák obsadil 2. místo, v juniorech Filip Caránek 1. místo, 

Vojtěch Pískala 2. a David Miklovič 3. V družstvech jsme celkově získali třetí pozici a 

největší úspěch zaznamenal Filip Caránek, který se stal celkovým vítězem napříč všemi 

kategoriemi Šprtec-tour 2013-14. Bohužel ta trofej byla ze skla a na zpáteční cestě 

vlakem se nám ji podařilo rozbít. Turnaj proběhl bojové, ale přátelské atmosféře. 

 

 

 

 

 

 



Setkání otců s dětmi a přáteli 

 

Ve dnech 16. – 18. května 2014 se uskutečnilo 

tradiční jarní setkání otců „hadinkářů“ s dětmi 

 a jejich přáteli ve středisku Havířov- Šumbark. 

Akce začala tentokrát netradičně už ráno. Měli 

jsme objednané Orlí hnízdo ve Pstruží, ale 

vzhledem k velmi nepříznivému počasí, které bylo  

v předpovědi hlášeno – déšť, jsme se v pátek ráno 

rozhodli pro změnu místa, a to středisko 

Šumbark.  

Muselo se to všechno zajistit, aby nikdo 

nestál na Orlím hnízdě před zavřenými 

dveřmi. Většinou tatínkové tuto změnu 

přivítali a tak jsme se sešli v kostele sv. 

Jana Boska v Havířově na večerní mši 

svaté, kterou celebroval P. Pavel Kuchař. 

Po mši svaté nás pani Růžičková se svým 

týmem z kuchyně pozvala na večeři –  

a byla výborná.  

Večer byl na začátku a tak ho bylo třeba dobře využít. 

Tatínkové se pustili se svými ratolestmi do práce. A co 

dělali? Odlévali odlitky rukou svých ratolestí ze sádry. 

Mezitím se hrály  

v tělocvičně a herně 

hry. 

 

 

 

 



 

Sobotní ráno začalo v kostele modlitbou, 

snídaně a honem do dílny. Tam už přišel pan 

Jiří a pan Martin, oni jsou přes vyřezávání 

a umí dobře poradit jak na to, místa tam je 

málo. Otec Jan Hurník přivezl dřevěné 

křížky, které si mohli také nazdobit. Kdo 

právě nebyl v dílně, mohl využit hernu, 

tělocvičnu a jídelnu, kde si mohl zahrát deskové hry.  

Po polední modlitbě, kterou vedl P. 

Oldřich Macík, a obědě jsme se 

rozdělili. Děti šly hrát hry, které si 

pro ně připravili starší kamarádi, a 

druhá skupina -  otcové, pro kterou 

měl otec Pavel připravenou přednášku 

o otcovství. Potom se uskutečnil malý 

florbalový turnaj. Následovala mše 

svatá, při které kázal otec Václav 

Hurník, po ní večeře a večerní 

program tak jak minulý večer, protože se přišlo na několik fíglů, aby odlitky byly lepší. 

Nedělní dopoledne proběhlo už tradičně - snídaně, mše svatá, balení, úklid, poděkování 

kuchyňskému týmu, kněžím a všem zúčastněným, loučení a plánování, že se na podzim 

opět sejdeme. 

  

 

 

 

 

 

 



Ukončení florbalové turnajové sezóny 2013-14 

 

 

Florbalovým turnajem - Memoriál 

Jindřicha Hoňka - pro střední žáky 

(roč.2000 a ml.) se v sobotu 24.5.2014 

ukončila v tělocvičně Šumbark turnajová 

florbalová sezóna v našem středisku. 

 

 

Na turnaji se sešlo 7 týmů v počtu 35 

hráčů. Všechny týmy byly domácí  

z našich čtyř poboček. Hrálo se systémem 

každý s každým - jeden zápas 8 minut. 

Celkem bylo odehráno 21 zápasů. Na 

turnaji se prosadily týmy ze Suché, které 

obsadili 1 a 2. místo.  

 

Výsledná tabulka:  

1. Chicago Bulls 

2. Železní poníci 

3. Sharp Havířov 

4. Niva boyz 

5. Don raptors 

6. GKS 

7. Černé pumy 

 



Dvoudení výlet s dílničkami v Polsku 

 

Opět jsme měli to potěšení v rámci projektu 

"Na druhé straně zrcadla" navštívit Polskou 

republiku, tentokrát na dvoudenním výletě  

s dílničkami. 

Přijeli jsme do Drogomysli, kde na nás čekalo 

přivítání dětí a učitelů ze ZŠ  

v Pruchne. Děti se „nastěhovaly“ do chatek, 

kde si vybalili věci a pak se věnovali různým 

volnočasovým sportům, jako je volejbal.  

 

Kolem 18:00 jsme se přesunuli k výzdobě 

krabiček a náramků formou dekupáže se 

zastaralým vzhledem. Děti byly velice šikovné 

a každý vezl domů mamince dárek, který 

potěšil. 

 

 Po této náročné práci všem vyhládlo a šli si 

opéct párky k táboráku. Jelikož bylo krásné 

počasí a teplo, tak jsme si zazpívali  

u táboráku a pak se šlo spát.  

 

 

 



 

 

Ráno po snídani jsme vyrazili s dětmi 

do dream parku a tam jsme se pořádně 

vyřádili. Paní průvodkyně nás provedla 

a představila všechny miniatury 

(Eifelovy věže, Čínské zdi aj.)  

 

Pak nás provedla dino parkem, kde se všechny 

dinosauří příšery hýbaly a vypadaly velmi 

opravdově. Následovalo kino 6D a to byla veliká 

legrace, sedačky s námi házely, jako když 

letíme letadlem a taky na nás dokonce pršelo! 

Vodní svět, kde nás chtěl „sežrat“ žralok.  

 

No a to nejlepší bylo asi lanové centrum, kdy si 

děti mohly vyzkoušet, jak je náročné tuto 

dráhu přejít. No atrakcí bylo spoustu, aqua 

zorbing, trampolíny, skákací hrad aj. Dream 

park nám zabral celé dopoledne, odpoledne 

jsme se přesunuli zpět do táborové základny a 

po obědě jsme začali balit. Děkujeme moc za 

krásný program a příjemně strávené dva dny. 

 

 

 

 

 



Lucka Řepecká si odnesla z Prahy první místo! 

 

V Praze se konala mezinárodní taneční soutěž Mia 

Festiival a pro naše středisko se stala díky Lucii 

Řepecké velmi úspěšnou!  

25. 5. 2014 si v pražské Lucerně Lucka vytančila  

v kategorii Profi - mažoretky svou skladbou "The 

world is in my hands" první místo ve finále soutěže 

Mia Festival - International Championschip Prague. 

Přestože v regionální soutěži skončila na druhém 

místě, V Praze předvedla procítěnou a technicky 

náročnou skladbu, za kterou dostala pohár a první 

místo. 

Lucii Řepecké moc gratulujeme, ke skvělému úspěchu a je nám i trochu líto, že pro další 

náročné studium na střední škole už nebude pokračovat v tančení. 

 

Taneční skupina EM.ES.HA. úspěšně reprezentovala středisko 

 

Počasí jako malované, plno zážitků a další taneční úspěch. V tomto duchu se nesl 

předposlední květnový víkend 24.-25. května. Taneční skupina EM.ES.HA. totiž opět 

vyrazila reprezentovat naše středisko do Prahy. 

 

Letos jsme nemusely brzo vstávat, což 

nám hned pro začátek udělalo obrovskou 

radost. Vyspané dorůžova jsme se tedy  

v sobotu v 8 hodin sešly na nádraží  

v Havířově. Usadily jsme se do svých dvou 

zarezervovaných kupé a vyrazily směrem 

k naší matičce Praze.  



Cesta byla pohodová jako vždy.  

Někdo ji jen tak proklábosil, někdo si trošku 

zdřímnul, i když to díky vášnivým debatám, 

které někteří vedli, bylo téměř nemožné. No,  

a protože naše dobrovolnice a zdravotnice 

Janička, která s námi pravidelně na soutěže 

jezdí, měla svátek, všechny jsme si s chutí 

pochutnaly na výborných sladkých dortících, 

které nám koupila. Po příjezdu do Prahy nás 

čekala tradiční cesta k místu ubytování.  

Opět jsme zvolily hlavně kvůli cenové nabídce  

a dostupnosti jiný hostel než v předchozích 

letech, a tak jsme si užili cestování pražskou 

hromadnou dopravou naplno. Po ubytování  

a kratším odpočinku po cestě jsme se začaly 

módit a dělat ze sebe krásné dámy, protože naší 

další zastávkou byla návštěva baletního 

představení Zlatovláska ve Stavovském divadle.  

Měly jsme však také ještě dostatek času 

zajít si na pořádné teplé jídlo, na které se 

všichni těšili a neminula nás ani dobrá 

vanilková zmrzlina. Počasí se začalo trochu 

kazit, takže rychlý přesun do divadla nám 

přišel vhod. Do představení ještě zbývaly 

nějaké ty minuty, takže jsme měly možnost 

prohlédnout si pořádně zakoupené programy i 

krásné prostory divadla.  

Pak už jsme se na nějaký čas přenesly do 

pohádkového příběhu Jiříka a Zlatovlásky. Je třeba dodat, že představení je opravdu 

krásně zpracované a to od kostýmů, přes zajímavou hudbu, úžasnou taneční 

choreografii i skvělé výkony všech tanečníků. Věřím, že představení se všem moc líbilo  

a že si s sebou holky odnesly krásné kulturní zážitky. Zatímco první den jsme se 

radovaly, že nemusíme brzo vstávat, v neděli nás to nadšení hned přešlo. Brzký ranní 

budíček o půl šesté byl pro některé dosti krutý. Ale co naděláte, když se musíte hned  



z rána zaregistrovat na soutěži. Všechno nám 

pak ale vynahradila samotná soutěž. Letošní 

ročník soutěže Děti fitness byl oslavou  

15 let konání této akce a nesl název  

Mia festival.  

 

 

Pro samotnou akci proto byly vybrány prostory 

pražské Lucerny, což umocňovalo slavnostní 

charakter celé akce. I když je každá soutěž hlavně  

o dlouhém čekání, přípravách a stresu, holky to 

zvládly bravurně. Namalovaly jsme „krásné“ 

příšerkovské obličeje a čekaly na naše vystoupení. To 

se povedlo velmi dobře a po dlouhých hodinách čekání 

a sledování ostatních vystoupení a dobrém teplém 

obědě, jsme se dozvěděly, že naše choreografie 

Monstres získala perfektní 2. místo ve své kategorii. 

Když jsme pak den po soutěži navíc zjistily, že naše 

umístění za výherci bylo těsné a byly to pouhé 3 bodíky, věděly jsme, že letošní práce 

na trénincích se vyplatila. Poslední hodiny strávené v Praze byly hlavně o odpočinku a 

užívání si krásného slunečného počasí. Ještě jsme si daly poslední zmrzku, dospělí pak 

ledovou kávu a pospíchaly jsme na vlak směr Havířov. 

Plné dojmů jsme po cestě zpět ani nezamhouřily oka. 

Před výstupem jsme našim tanečnicím navěšely na 

krky zasloužené medaile a předaly jsme je v pořádku 

zpět rodičům.  

                Chtěla bych touto cestou holkám ještě 

jednou poblahopřát k jejich skvělému úspěchu a 

poděkovat jim za jejich celoroční práci na trénincích. 

Obdivuju je nejen za to, jak dobře se popraly 

s šílenou choreografií, kterou jsem pro ně vymyslela, 

ale mám je moc ráda taky za to, jaké jsou jako lidé, 

že drží při sobě a nikdy nezkazí žádnou srandu. 



Taneční akademie 2014 na Šumbarku 

Závěrečná taneční akademie na konci školního roku nesmí ve 

středisku chybět. Tentokrát jsme ji uspořádali v sobotu  

31. května v tělocvičně na Šumbarku. Vzhledem k tomu, že 

byl víkend, očekávali jsme hojnou účast rodičů, prarodičů  

a kamarádů. Ti nás nezklamali a obsadili vše až do 

posledního místečka.  

Udělalo nám 

velkou radost, že 

nás takto přišli 

podpořit a že byli zvědaví, na čem jsme celý 

rok v tanečních kroužcích pracovali. 

                V rámci taneční akademie se 

představily všechny celky mažoretek od 

malinkých minimažoretek přes kadetky až po 

zkušené juniorky. Z tanečních skupin se 

představili taneční skupina Podfuk z pobočky Město, taneční skupina Maják dance  

z klubu Maják a taneční skupina EM.ES.HA. 

ze šumbarkské pobočky. Kromě nich měli naši 

diváci taky možnost vidět hned několik 

sólových vystoupení. Odpoledne se navíc neslo 

v duchu zajímavých rytmů přes vystoupení 

elektra, hip hopu, street dancu či moderního 

scénického tance. 

                Celá akce utekla jako voda.  

Všichni tanečníci se předvedli v tom 

nejlepším světle a ukázali, že tancování 

má ve středisku své místo. Věřím, že si 

tuto akci jak tanečníci, tak diváci užili  

a že i v příštích letech bude ve středisku 

k vidění řada skvělých tanečních 

vystoupení. 


